

[1]孙俊伟,张 亚,李俊锋.基于介质变化的侵彻弹药实时测速系统设计[J].弹箭与制导学报,2014,2:55-58.

SUN Junwei,ZHANG Ya,LI Junfeng.The System Design of Penetrating Ammunition's Real-time Velocity-measuring System on the Basis of Media Change[J].,2014,2:55-58.

点击复制

## 基于介质变化的侵彻弹药实时测速系统设计 (PDF)

《弹箭与制导学报》[ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2014年第2期 页码: 55-58 栏目: 弹药技术 出版日期: 2014-05-12

Title: The System Design of Penetrating Ammunition's Real-time Velocity-measuring System on the Basis of Media Change

作者: [孙俊伟](#); [张 亚](#); [李俊锋](#)  
中北大学机电工程学院,太原 030051

Author(s): [SUN Junwei](#); [ZHANG Ya](#); [LI Junfeng](#)  
School of Mechatronics Engineering, North University of China, Taiyuan 030051,China

关键词: [压电传感器](#); [定时器](#); [侵彻](#); [测速](#)

Keywords: [piezoelectric sensor](#); [timer](#); [penetration](#); [velocity measurement](#)

分类号: TJ410.6

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 获得弹药在侵彻过程中的实时速度对判断弹药所处的位置和炸点控制有重要的意义。文中提出了一种以双压电传感器和定时器为主要器件的弹丸测速装置原理。根据弹药在穿越不同介质时受到的压力变化量不同,结合相关原理,确定弹药在侵彻不同介质时的速度,改善了之前的测速原理。仿真验证表明,系统能够稳定测得侵彻速度。

Abstract: Acquisition of real-time speed during ammunition penetration has great significance on ammunition position judgments and burst point control. In this paper, the principle of a velocity measurement device with double piezoelectric sensors and timer as main components was presented. According to different pressure variation when the ammunition is passing through different media, with reference to other relevant principles, the penetrating speed when the ammunition is passing through different media was determined, by which the previous velocity measurement principle was improved. Verified by simulation, the system is proved to be reliably useful.

❖ [导航/NAVIGATE](#)

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

❖ [工具/TOOLS](#)

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(814KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

❖ [统计/STATISTICS](#)

[摘要浏览/Viewed](#)

全文下载/Downloads 20

评论/Comments 9

### 参考文献/REFERENCES

- [1] 侯超,刘勇涛,杨旭.侵彻硬目标武器及其智能引信关键技术研究[J].航空兵器,2012(4):45-48.
- [2] 李蓉,康兴国.打击深层硬目标的引信计行程起爆控制技术[J].探测与控制学报,2006,28(6):33-36.
- [3] 李蓉,陈侃,康兴国,等.硬目标侵彻引信炸点控制方法综述[J].探测与控制学报,2010,32(6):1-4.
- [4] 李蓉,康兴国.一种实时计算硬目标侵彻着速的方法[J].探测与控制学报,2004,26(2):32-35.
- [5] Monty W Bai,Gerald James Moore,Ralph Eugene Foresman. Variable target transition detection capability and

method therefore,US, 6378435B1[P].  
[2002-04-30].

---

备注/Memo: 收稿日期:2013-06-05

作者简介:孙俊伟(1979-),男,山西翼城人,讲师,硕士,研究方向:武器系统信息与控制。

---

更新日期/Last Update: 2014-05-22